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R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XL/2014 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  31 stycznia 2014 r. 
 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy 

3. Krystyna Krzyżanowska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 

4. Izabela Borkowska- Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

5. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa, gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

6. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XL zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6) Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Zwierzyn przyjętych w II półroczu 2013r. 

7) Analiza poniesionych w 2013r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w 

odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 

Karty Nauczyciela oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej działki zabudowanej, 

oznaczonej numerem 102/2 o powierzchni 0,4108ha położonej w obrębie 

Sierosławice, 

b) wyrażenia zgody na przejęcie na mienie Gminy Zwierzyn działki oznaczonej 

numerem 144/34 o powierzchni 0,0290 ha położonej w obrębie Zwierzyn oraz 

zbycia działki oznaczonej numerem 144/37 o powierzchni 0,0263 ha położonej w 

obrębie Zwierzyn, 

c) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

Gminy Zwierzyn w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

d) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020, 

e) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia  rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

f) określenia szczegółowych zasad przyznawania przez Gminę Zwierzyn pomocy w 

formie usług opiekuńczych, zakresu czynności wchodzących w skład usług 
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opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania wysokości odpłatności za usługi 

opiekuńcze, 

g) nawiązania współpracy między Gminami: Drezdenko, Stare Kurowo, Zwierzyn 

dotyczącego wspólnej realizacji projektu pn. „Transgraniczna ścieżka rowerowa 

TRWN-ciąg dalszy”, 

h) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli 

a także innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych 

przez inny niż Gmina Zwierzyn organ trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli 

prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji. 

9) Interpelacje i zapytania radnych. 

10) Interpelacje i zapytania sołtysów 

11) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

12) Wolne wnioski i informacje. 

13) Zamknięcie XL zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XL zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
05 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca RG powitała radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że do 

przesłanego radnym porządku obrad na wniosek Wójta Gminy Zwierzyn wprowadza się 

autopoprawkę poprzez dodanie w punkcie 8 litery g i h. Litera g dotyczy projektu uchwały w 

sprawie nawiązania współpracy między Gminami: Drezdenko, Stare Kurowo, Zwierzyn 

dotyczącego wspólnej realizacji pn. „Transgraniczna ścieżka rowerowa TRWN-ciąg dalszy”, 

litera h dotyczy projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych przedszkoli a także innych niepublicznych form wychowania 

przedszkolnego, prowadzonych przez inny niż Gmina Zwierzyn organ trybu i zakresu 

przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji. 

Następnie przewodnicząca zapytała czy ze strony radnych jest wniosek odnośnie 

wprowadzonej autopoprawki. Nikt nie zgłosił żadnego wniosku. Wobec czego 

przewodnicząca RG poddała pod głosowanie zaproponowany porządek obrad z wprowadzoną 

do niego autopoprawką. Za zmianą porządku obrad radni głosowali jednogłośnie, „za” 

głosowało 15 radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  

Radny Tomasz Pajtel zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy 

Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za przyjęciem 

wniosku radnego Tomasza Pajtel głosowało 15 radnych. 
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4. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

             Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Punkt 4 porządku obrad został przesunięty, jako punkt 5 z powodu chwilowej nieobecności 

wójta na sali obrad. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję.  

 

Mirosław Gniewczyński zapytał o realizację wniosku zgłoszonego na ostatniej sesji RG w 

sprawie diet sołtysów. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że temat diet sołtysów będzie 

realizowany w punkcie 12 wolne wnioski i informacje. Następnie zamknęła dyskusję i punkt 

5. 

 

6. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Zwierzyn przyjętych w II półroczu 

2013r. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił informację z realizacji uchwał Rady Gminy 

Zwierzyn przyjętych w II półroczu 2013r. (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 6. 

 

 

7. Analiza poniesionych w 2013r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w 

odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń.  O których mowa w art. 30 ust. 3 

Karty Nauczyciela oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

 

Izabela Borkowska kierownik GZOPO w Zwierzynie ustosunkowała się do przesłanego 

radnym sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego, informując, że w porównaniu do roku ubiegłego było bardzo dobrze. W 2013r. 

nic nie zostało dodatkowo wypłacone nauczycielom. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 7. 

 



4 
 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej działki zabudowanej, 

oznaczonej numerem 102/2 o powierzchni 0,4108ha położonej w obrębie 

Sierosławice, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargowej działki zabudowanej, oznaczonej numerem 102/2 o powierzchni 0,4108ha 

położonej w obrębie Sierosławice (opinia nr 191/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej działki zabudowanej, oznaczonej 

numerem 102/2 o powierzchni 0,4108ha położonej w obrębie Sierosławice pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XL/208/2014. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

b) wyrażenia zgody na przejęcie na mienie Gminy Zwierzyn działki oznaczonej 

numerem 144/34 o powierzchni 0,0290 ha położonej w obrębie Zwierzyn oraz 

zbycia działki oznaczonej numerem 144/37 o powierzchni 0,0263 ha położonej w 

obrębie Zwierzyn, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na mienie Gminy 

Zwierzyn działki oznaczonej numerem 144/34 o powierzchni 0,0290 ha położonej w obrębie 

Zwierzyn oraz zbycia działki oznaczonej numerem 144/37 o powierzchni 0,0263 ha położonej 

w obrębie Zwierzyn (opinia nr 192/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na mienie Gminy Zwierzyn działki oznaczonej 

numerem 144/34 o powierzchni 0,0290 ha położonej w obrębie Zwierzyn oraz zbycia działki 

oznaczonej numerem 144/37 o powierzchni 0,0263 ha położonej w obrębie Zwierzyn pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XL/209/2014. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

c) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

Gminy Zwierzyn w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy Zwierzyn w zakresie dożywiania” na lata 

2014-2020 (opinia nr 186/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 
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sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

Gminy Zwierzyn w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 pod głosowanie. Projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XL/210/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020, 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020 (opinia nr 187/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 pod głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XL/211/2014. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

e) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia  rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia  rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (opinia nr 

188/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia  rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XL/212/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
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f) określenia szczegółowych zasad przyznawania przez Gminę Zwierzyn pomocy w 

formie usług opiekuńczych, zakresu czynności wchodzących w skład usług 

opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania wysokości odpłatności za usługi 

opiekuńcze, 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad 

przyznawania przez Gminę Zwierzyn pomocy w formie usług opiekuńczych, zakresu 

czynności wchodzących w skład usług opiekuńczych oraz szczegółowych zasad ustalania 

wysokości odpłatności za usługi opiekuńcze (opinia nr 189/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania przez Gminę Zwierzyn pomocy w 

formie usług opiekuńczych, zakresu czynności wchodzących w skład usług opiekuńczych 

oraz szczegółowych zasad ustalania wysokości odpłatności za usługi opiekuńcze pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XL/213/2014. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

g) nawiązania współpracy między Gminami: Drezdenko, Stare Kurowo, Zwierzyn 

dotyczącego wspólnej realizacji projektu pn. „Transgraniczna ścieżka rowerowa 

TRWN-ciąg dalszy”, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie nawiązania współpracy między Gminami: 

Drezdenko, Stare Kurowo, Zwierzyn dotyczącego wspólnej realizacji projektu pn. 

„Transgraniczna ścieżka rowerowa TRWN-ciąg dalszy” (opinia nr 193/2014 załączeniu do 

protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie nawiązania współpracy między Gminami: Drezdenko, Stare Kurowo, Zwierzyn 

dotyczącego wspólnej realizacji projektu pn. „Transgraniczna ścieżka rowerowa TRWN-ciąg 

dalszy” pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XL/214/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

h) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli 

a także innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych 

przez inny niż Gmina Zwierzyn organ trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli 

prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zaproponowała, żeby w projekcie uchwały wyraz 

„uczeń” zastąpić wyrazem dziecko a następnie poddała pod głosowanie. Za zmianą radni 

głosowali jednogłośnie. Za głosowało 15 radnych. 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 
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dla publicznych i niepublicznych przedszkoli a także innych niepublicznych form 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez inny niż Gmina Zwierzyn organ trybu i 

zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji (opinia nr 

190/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli a 

także innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez inny niż 

Gmina Zwierzyn organ trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości 

wykorzystania udzielonej dotacji pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XL/215/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

9.Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Wojciech Rojek wnioskował o: 

- uwzględnienie w przyszłości remontu ul. Zamkowej w Górkach Noteckich z 

położeniem nawierzchni asfaltowej włącznie, gdyż stan drogi jest fatalny i brak przy 

niej  utwardzonego chodnika, 

- remont nawierzchni  drogi powiatowej Przyłęg – Górki Noteckie- Zwierzyn, której 

zły stan techniczny zgłaszany jest już od m-ca września ubiegłego roku, a w chwili 

obecnej sytuacja jest jeszcze gorsza, 

- stwierdził, że woźny w ZPO w Górkach Noteckich nie ma czym posypywać placu 

przy szkole, gdy jest ślisko, w związku z tym prosił o przywiezienie piasku. 

 

Zdzisław Czajka wnioskował o: 

- zaapelowanie na prośbę mieszkańców gminy do właścicieli luźno biegających psów, 

informując o zagrożeniu ze strony tych czworonogów, 

- żeby w trakcie selektywnego odbioru odpadów komunalnych firma pozostawiała taką 

ilość i takiego typu worki, jakie zostały wystawione, 

- sprawdzenie stanu oznakowania pionowego na terenie gminy Zwierzyn, w tym 

naprawę oznakowania na ul. Wojska Polskiego od skrzyżowania z ul. Lipową do 

torów kolejowych w Zwierzynie, 

- wykonanie planu (aktualizacji)  modernizacji oświetlenia  na terenie gminy Zwierzyn, 

by móc ująć to zadanie w budżecie na 2015r.  

 

Urszula  Kruszyna  wskazała na duże ubytki asfaltu na ul. Kościelnej w Zwierzynie. 

 

Renata Wąsik wnioskowała o: 

- wyminę okien  i ocieplenie sali wiejskiej w Gościmcu, 

- uzupełnienie ubytków na drodze powiatowej w Gościmcu koło p. Zwolińskiego, 

gdzie są coraz większe dziury. 

Przemysław  Herner wskazał na: 

- brak znaku „STOP” na przejeździe kolejowym  c.d. Kolonii Santockiej w Górkach 

Noteckich (koło posesji p. Saliwon), 

- brak barierek na mostku koło posesji p. Tanajewskiego i p. Kasprzaka,  

- zgłosił problem gasnących lamp, które gasną i zapalają się co 15 minut (przy posesji 

p. Dąbrowskiej, przy poczcie i przy mostku szkolnym). 
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Mirosław Gniewczyński stwierdził, że jeżeli mówimy o nawierzchniach asfaltowych 

przydałoby się ułożeniu kawałka asfaltu od skrzyżowania ul. Kurowskiej z Cmentarną do 

parkingu szkolnego w Górkach Noteckich. 

 

Leokadia Leśniewska wnioskowała o: 

- naprawę drogi powiatowej w Gościmcu, 

- oznakowanie dróg z nr domów  na terenie gminy Zwierzyn w szczególności w 

miejscowościach Błotno, Gościmiec, Górecko, Żółwin, Zagaje, Rzekcin. 

 

Wojciech Rojek wskazał na zły stan skrzyżowania ulic Kolejowej z Zamkową w Górkach 

Noteckich, na którym wyjechać jest trudno w związku z tym, że połowa asfaltu uległa 

skruszeniu. 

 

Sebastian Hanys wnioskował o zasypanie bardzo głębokiej dziury na drodze gruntowej 

prowadzącej do Noteci naprzeciwko wjazdu na posesję p. Wójcik, powstałej na skutek 

działania bobrów. 

 

Stefania Sierocińska wnioskowała o: 

- remont skrzyżowania ul. Wojska Polskiego ze Strzelecką, 

- wskazała na ubytki w nawierzchni ul. Kościelnej w Zwierzynie. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 9. 

 

10.Interpelacje i zapytania sołtysów. 

 

Ireneusz Chojnacki sołtys sołectwa Żółwin wnioskował o: 

- oczyszczenie zatoczek, opróżnianie pojemników na śmieci oraz dowiezienie piasku z 

solą (w celu posypania, gdy jest ślisko)  na przystankach autobusowych na drodze 

wojewódzkiej nr 157, 

- poparł wniosek radnej L. Leśniewskiej odnośnie oznakowania dróg gminnych, gdyż 

służby ratunkowe mają trudności w odnalezieniu nr posesji. 

 

Bożena Sawoch sołtys sołectwa Górki Noteckie wnioskowała o rozwiązanie problemu z psem 

atakującym mieszkańców, z którym nie mogą sobie poradzić (problem zgłaszany był do 

gminy oraz na policję). 

 

Janusz Lessnau sołtys sołectwa Górecko przekazał, że problem wałęsających psów dotyczy 

także ich sołectwa. 

 

Józef Podsiadło sołtys sołectwa Zwierzyn I-Sierosławice wnioskował o: 

- oświetlenie przy torach kolejowych w Zwierzynie, 

- naprawę dróg gruntowych na terenie jego sołectwa,  

- budowę przejścia dla pieszych i chodnika na ul. Kurowskiej w Zwierzynie, 

- wskazał na bardzo duże ubytki asfaltu na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie w 

okolicach  skrzyżowania drogi z ul. Strzelecką (wszystkie wnioski zgłoszone były 

wyłącznie pisemnie). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

11.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
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Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i 

sołtysów informując, że: 

 ul. Zamkowa w Górkach Noteckich aż do lasu została wykazana pod budowę 

gazociągu,  

 z dróg powiatowych w pierwszej kolejności będzie remontowana droga w Gościmcu, 

gdyż nią jeździ autobus szkolny, 

 cały czas monitujemy odnośnie remontów dróg powiatowych do Starostwa 

Powiatowego w Strzelcach Krajeńskich,  

 Gmina Zwierzyn jest w stanie dofinansować tylko te odcinki dróg, gdzie jest najgorzej 

i najbardziej potrzebne,  

 w sprawie luźno biegających psów należy kontaktować się z dzielnicowym, gdyż my 

jako gmina nie mamy instrumentów do karania właścicieli czworonogów,  

 znaki pionowe to są koszty, a nie wiadomo na jak długo zostaną ustawione, gdyż 

odnotowujemy znaczną ich  dewastację, wolę te pieniądze, które miałbym 

przeznaczyć na odtwarzanie oznakowania wydać na remonty dróg, 

 uzupełnienie barierek również wiąże się ze środkami finansowymi,  

 w sprawie wylania asfaltu od skrzyżowania dróg Kurowska z Cmentarną nie mówię 

nie, ale więcej kosztuje wynajęcie sprzętu  niż sama masa asfaltowa,   

 oznakowanie miejscowości kosztuje a nie ma gwarancji, że nie zostanie 

zdewastowane, a dla budżetu  byłoby to zadanie, na które należałoby uruchomić 

dodatkowe środki,  

 skrzyżowanie ul. Wojska Polskiego ze Strzelecką należy do Starosty, który twierdzi, 

że brak środków nie pozwala mu na remont tego odcinka drogi.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 

 

12.Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG: 

- odczytała uchwałę nr 51/2014 Składu Orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 16 

stycznia 2014r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu 

Gminy Zwierzyn, 

- poinformowała, że Kolegium RIO w Zielonej Górze podjęło uchwałę nr 40/2014  z 

dnia 22 stycznia 2014r. stwierdzającą nieważność uchwały nr XXXIX/207/2013 Rady 

Gminy Zwierzyn z dnia 27 grudnia 2013r. w sprawie określenia wysokości niektórych 

stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn, 

- poinformowała, że następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się dnia 26 lutego 

2014r., 

- przekazała, że 25 stycznia br. odbyło się szkolenie radnych w sprawie zmian w 

statucie gminy, stwierdzając, że dobrze byłoby odbyć jeszcze jedno spotkanie po 

wprowadzeniu poprawek do statutu, o terminie radni zostaną powiadomieni. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy przedstawił informację odnośnie diet sołtysów, jakie 

obowiązują w ościennych gminach. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że widać jednoznacznie, że nasi sołtysi mają najniższe 

diety i że jego wniosek o podwyższenie diet dla sołtysów jest zasadny. Poinformował, że w 

2004r. przy ustalaniu diet przeliczano to w ten sposób, że radni spotykają się średnio 2,5 raza 

w miesiącu i mieli 250 zł, a sołtysi raz to kwota ich diety była ustalona na 100 zł. Teraz już 



10 
 

widać dużą dysproporcję pomiędzy dietami, dlatego my jako Rada powinniśmy dołożyć 

wszelkich starań, żeby diety sołtysom podnieść. 

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że dieta sołtysowi przysługuje za udział w sesjach. Jeżeli 

sołtys będzie miał inne obowiązki, to trzeba będzie pomyśleć o zapłaceniu za ich 

wykonywanie. Nie porównujmy do innych, gdyż za udział w sesji nasi sołtysi mają najwięcej. 

Mówmy, że sołtysom trzeba zapłacić za pracę, a nie za udział w sesji. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że w związku z tym, iż została zachwiana równowaga 

między dietą radnego a dietą sołtysa trzeba jakoś to rozwiązać. Diety sołtysów były ustalone 

w 2004 roku. 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna stwierdziła, że 100 zł za udział w sesji jest to kwota 

wystarczająca. Można nam dopisać inne zadania (chociażby opiekę nad salami), które to 

zadanie jest w gestii gminy, a my musimy wykonywać. Dlatego chcemy mieć zapłacone za to 

co robimy. 

 

Wojciech Rojek poparł sołtysów w sprawie diet i prosił o przygotowanie uchwały, w której 

zmienimy to tak, żeby ująć w nich obowiązki. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że problem został zasygnalizowany, mamy czas do następnej 

sesji, na której wójt przestawi wypracowane w tej sprawie  stanowisko ( chodzi tu o budżet, 

który jest już ustalony). 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

poinformował, że w miesiącu lutym jego komisja spotka się z sołtysami. 

Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG zaproponował, żeby na to spotkanie 

sołtysi przygotowali informacje o swoich obowiązkach. 

Stefania Sierocińska poinformowała, że w niedzielę nastąpiło otwarcie wystawy Agnieszki 

Kaperskiej, którą można obejrzeć  w sali GOK w Zwierzynie. 

13.Zamknięcie XL zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

Stefania Sierocińska złożyła wszystkim życzenia noworoczne i o godzinie 12
00

 zamknęła 

obrady XL zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł a : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                                 Stefania Sierocińska 


